
Formular

Sekcija

1. Ime i prezime:

Stana Zecevic

2. Naziv organizacije:

privatno lice zaposleno u privatnoj firmi

3.e-mail:

stana013@yahoo.com

4. Na koji način smatrate da Vlada može unaprijediti transparentnost/otvorenost?

Uspostavljanjem jasnih pravila i procedura sai kojima ce svi korisnici biti unaprijed upoznati. Postovanje pravila i od zaposlenih, njihovih
rukovodilaca, i od gradjana. Postovanje rokova propisanih zakonom. 

5. Navedite ključni problem koji smatrate da je potrebno riješiti kada su u pitanju javne usluge.

Zaposljavanje kadra koji je nestrucan, nejasne procedure i nepostovanje pravila unutar instutucija sistema. Nepostovanje radnog vremena od
strane zaposlenih u javnim ustanovama, njihova neinformisanost, to se mora promijeniti. Godisnji odmori tokom ljetnje sezone kada je
nemoguce doci do bilo koga iz drzavne uprave.

6. Na koji način predlažete da se taj problem riješi?

Povezivanjem zaposlenih u svim sektorima, jedinstvena elektronska baza koja bi bila javno dostupna. Bolja informisanost gradjana, ne na
zahtjev samih gradjana vec javno objavljivanje svih procedura prije njihovog stupanja na snagu.



Formular

Sekcija

1. Ime i prezime:

Jovana Bulatovic

2. Naziv organizacije:

3.e-mail:

4. Na koji način smatrate da Vlada može unaprijediti transparentnost/otvorenost?

Proaktivnim objavljivanjem materijala, analiza, strateških dokumenata, podataka o kojima vodi evidenciju u mašinski čitljivom formatu.

5. Navedite ključni problem koji smatrate da je potrebno riješiti kada su u pitanju javne usluge.

Veliki redovi, čekanje ispred šaltera i informatička nepovezanost organa državne uprave (nepostojanje "jedinstvenog šaltera" za najvažnije
usluge).

6. Na koji način predlažete da se taj problem riješi?

U samom strateškom okviru mislim da je predviđeno stvaranje jedinstvenog informacionog sistema na čemu treba poraditi. Ali je potrebno
imati u vidu i potrebu za ažuriranjem podataka koje u svojim bazama posjeduju državni organi kako bi razmjena bila svrsishodna.

Što se tiče otvorenosti, potrebno ju je više promovisati među službenicima. Treba jačati svijest da je država "na usluzi" građanima, a ne
obratno. 



Formular

Sekcija

1. Ime i prezime:

Marina Vujačić, konsultantkinja

2. Naziv organizacije:

Udruženje mladih sa hendikepom Crne Gore

3.e-mail:

umhcg@t-com.me

4. Na koji način smatrate da Vlada može unaprijediti transparentnost/otvorenost?

Vlada, odnosno njene institucije transparentnost i otvorenost mogu poboljšati kroz adekvatnije sprovođenje procesa planiranja javnih politika,
s prethodnim nnajavama, rokovima i konsultacijama s građanima, odnosno NVO i prije faze izrade Programa rada Vlade i drugih godišnjih
dokumenata. Trenutno NVO su uključene samo u prroces javnih konsultacija i javne rasprave i to nekada su ti procesi upravo zatvoreni i
ograničavajući od strane Vlade, odnosno pojedinih resora. Dodatno, svi Vladini resori bi u skladu s obavezom trebali objavljivati spisak
dokumenata, odnosno plan javnih rasprava/konsultacija koje će sproveesti tokom godine. I na kraju dokumenti koji se razmatraju i usvajajuu
moraju biti objavljivani na vidnim, lako dostupnim lokacijama, uz obaveznu pristupačnost formata za osobe s invaliditetom. Takođe, Vlada,
odnosno njeni resori moraju uzeti u obzir učešće građana i relevantnost iinformacija za njih (građani nekada nijesu informisani u dovoljnoj
mjeri na osnovu šturih i birokratskih saopštenja) Resori moraju podsticati interakciju s građanima posebno putem društvenih mreža, na način
što neće samo saopštavati, već pitati i podsticati na dijalog, i trebaju održavati češće kvartalne konsultacije s NVO. Dodatno resori koji iimaju
naloge na društvenim mrežama bi ih morali držati aktivnih jer trenutno ima naloga koji su potpuno neaktivni i to se dešava zbog kadrovskih
promjena, što ne bi trebao/smio biti slučaj. 

5. Navedite ključni problem koji smatrate da je potrebno riješiti kada su u pitanju javne usluge.

Javne usluge nijesu dostupne ii pristupačne osobama s invaliditetom, iako je ovo pravo garantovano osobama s invaliditetom u skladu s
Konvencijom UN o pravima osoba s invaliditetom. Smatram da javna uprava o ovoj temi nema dovoljna i specifična znanja, koja bi trebala
usvajati planiranjem obuka i treninga s ekspertima iz organizacija osoba s invaliditetom. Na primjer, ne mali broj javnih usluga čak koštaju
osobe s invaliditetom više nego druge građane, što je u suprotnosti sa zakonom (Primjer. vađenje ličnih dokumenata i dr.) Javne usluge moraju
biti ristupačne, odnosno pružati se u pristupačnim prostorima, i u pristupačnim formatima i na taj način i dostupne građanima s invaliditetom.
Takođe, postoji set javnih usluga koje se pružaju u mnogim zemljama Evrope koje OSI iz Crne Gore nijesu dostupne. 

6. Na koji način predlažete da se taj problem riješi?

Dijelomm je objašnjeno i u okviru opisa problema. Dodatno je moguće obbjasniti u direktnim konsultacijama. Predlažemo da tim koji bude
zadužen za Akcioni plan uključi UMHCG u procesu izrade dokumenta. 
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